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انتقاد معاون استاندارکهگیلویه و بویراحمد
از شهرداری ها:

وقتی کار می خواهیم می گویید 
زیرنظر شورا هستیم و وقتی پول 

صفحه 3می خواهید پیش ما هستید

شهرستان

معاون فرهنگی شهردار شیراز خبر داد؛

  معرفی شدن سه شهروند فعال و مشارکت جو 
به عنوان شهروند برگزیده شیراز

اعتراف هکر 20 ساله
در کازرون به سرقت
از 800 حساب بانکی
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دولت فعلا برنامه ای برای تغییر 
قیمت نان ندارد
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ربیعی:

هنوز گزارشی
درباره سرقت فایل صوتی 

ظریف ارائه نشده است
هزار نفر از اعضای فعلی شورای اسلامی شهرها توسط هیئت نظارت رد 

صلاحیت شده اند

تعداد ۲۱ شهر به دلیل رد صلاحیت گسترده داوطلبان، حدنصاب لازم را 
برای برگزاری انتخابات و تشکیل شورا از دست داده است

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری فارس:

موضوع کمبود آب در سطح استان
در ماه های آتی تنش زا خواهد بود

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری 

شهرداری شیراز خبر داد؛

بهره برداری بزرگترین پردیس سینمایی جنوب 

کشور تا پایان شهریورماه

ابتلای امام جمعه شیراز به کرونا

4

صفحه8

میدان مشق؛ میدانی
در تهران که برای مشق 

نظامی ساخته شد!

معاملات  در  اخیراً  داشت:  اظهار  صرافان  کانون  عالی  شورای  عضو 
خودرو هم شاهد ورود ارزهای دیجیتال هستیم که این معاملات به نوعی 
از رصد مالیاتی دور مانده و نوعاً بخشی از منابع درآمد دولت هم پرداخت 

نمی شود.
کامران سطانی زاده در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا درباره معاملات 
رمزارزها در فضای غیرمجازی اظهار داشت: ارز دیجیتال پیشرفتی در نقل 
و انتقالات مالی است و نمی توانیم از آن اجتناب کنیم اما به دلیل ناشناخته 
بودن ارز دیجیتال و شرایط سخت رصد آن، معاملات این مرزارزها در 
بسیاری از کشورها با وسواس انجام می شود و بسیاری از کشورها هم از 
جمله ایران تاکنون قانون کاملی درباره رمزارزها و ارزهای دیجیتال در 

بخش معاملات ندارند.
وی ادامه داد: کشور سوئیس هم که مهد بانکداری در دنیا است، از دو 
سال گذشته برخی از ارزهای دیجیتال را به رسمیت شناخته و معاملات 

قانونی با این ارزها در بانک ها را انجام می دهد.
 عضو شورای عالی کانون صرافان با تأکید براینکه در  برخورد صحیح 
اینکه  باید برای آن قانون گذاری کرد، گفت:  تا قبل از  با هر نوآوری 
اجباری ایجاد شود باید بپذیریم که نمی توان از ارزهای دیجیتال اجتناب 
برای  مثبت آن  از موارد  بررسی دقیق و کارشناسانه  با  کرد و می توان 

مصارف استفاده کنیم و ابعاد منفی آن را هم تحت نظارت قرار دهیم.
سلطانی زاده با بیان اینکه می توان برای ابعاد مثبت و منفی ارزهای دیجیتال 
به دلیل دغدغه های موجود در سال های اخیر  افزود:  قانون گذاری کرد، 
رابطه سکوت کرده و در سال گذشته در بحث  این  قانونگذار در  سال 
تولید شاهد وضع قوانینی بودیم اما در ادامه زنجیره حلقه مصرف ارز تولید 
شده نامشخص ماند. به همین دلیل، شاهد آن هستیم که معامله ارزهای 
دیجیتال به سمت فضاهای غیرقانونی رفته، هر چند که نهاد قانون گذار در 
بحث ماینر و تولید رمزارزها ورود کرده و مقرراتی برای آن وضع کرده 
در وضع  زمان  با گذشت  دیجیتال  ارزهای  معاملات  بحث  در  هنوز  اما 
قوانین و مقررات مواجه هستیم و البته می دانیم که قانون بد از بی قانونی 
بهتر است و باید همزمان با وضع مقررات برای ماینرها، معاملات ارزهای 

دیجیتال هم مقررات گذاری می شد چراکه این دو لازم و ملزم هم اند.
وی با اشاره به جذابیت سرمایه گذاری و خلأ موجود در معاملات قانونی، 
مردم به سمت معامله گران غیرمجاز ارز دیجیتال و فضاهای غیرقانونی 
قانونی  فضای  که  شرایطی  در  گفت:  کردند،   پیدا  سوق  معاملات  برای 
به سمت  مردم  ندارد  دیجیتال وجود  ارزهای  معاملات   برای  در کشور 
از  برخی  که  هستیم  آن  شاهد  همچنین  رفته اند.  غیرمجاز  شرکت های 

دانش بنیان  شرکت های  ارزی  غیرتخصصی  عنوان های  تحت  شرکت ها 
نقل  و  دیجیتال  ارزهای  معاملات  وارد  علمی  نوآوری  شرکت های  یا 
بانک  از  است که هیچ مجوزی  این در حالی  ارزی شده اند.  انتقالات  و 

مرکزی که تنها مرجع صدور  مجوز در فعالیت ارزی است، ندارند.
سلطانی زاده تاکید کرد: از سوی دیگر می دانیم که قانون گذار به صراحت 
نظر خود را درباره معاملات ارزی در فضای مجازی اعلام کرده و گفته 

است که هرگونه فعالیت ارزی در فضای مجازی غیرقانونی است.
برای  تقاضا  افزایش  به  اشاره  با  ایران  کانون صرافان  سوم  دوره  رئیس 
از  عده ای  متأسفانه  گفت:  کشور  در  دیجیتال  ارزهای  و  رمزارز  خرید 
خلأهای قانونی سوءاستفاده کردند و با توجه به اینکه معاملات ارزهای 
دیجیتال در کشور فراگیر شده، سرمایه گذاری در این بخش از سوی مردم 

افزایش پیدا کرده است.
سلطانی زاده تاکید کرد: افزایش سرمایه گذاری در ارزهای دیجیتال پس 
از ریزش شاخص کل بازار سرمایه بیشتر شد چرا که همزمان با ریزش 
شاخص شاهد آغاز افزایش ارزش ارزهای دیجیتال بودیم به همین دلیل 
بازار  در  خود  زیان های  از  بخشی  جبران  برای  هموطنان مان  از  بسیاری 

سرمایه به سمت سرمایه گذاری در ارزهای دیجیتال رفتند.
وی با بیان اینکه یکی از دلایل افزایش سرمایه گذاری مردم در ارزهای 
دیجیتال تبلیغات گسترده و شبکه ای درباره رمزارزها در فضای مجازی 
بوده است، ادامه داد: از سوی دیگر در این مدت شاهد افزایش سودآوری 
برخی از رمزارزها به ویژه بیت کوین بودیم. همچنین واردات و صادرات 
و تجارت و بازار مسکن هم در رکود قرار دارد و در این شرایط ناخودآگاه 
مردم به سمت تجارت نوین که سودآوری خوبی هم دارد، هدایت شدند. 
در معاملات خودرو هم شاهد ورود ارزهای دیجیتال هستیم  حتی اخیراً 
که این معاملات به نوعی از رصد مالیاتی دور مانده و نوعاً بخشی از منابع 

درامد دولت هم پرداخت نمی شود.
موضع  که  مرکزی  بانک  اقدام  شرایط  این  در  کرد:  تاکید  سلطانی زاده 

و  قوانین  و  کرد  روشن  را  دیجیتال  ارزهای  و  رمزارزها  برابر  در  خود 
دستورالعمل هایی در این رابطه تدوین کرده اند که بخش رسمی فعالیت 
این نوع ارز در فعالیت های مفید اقتصادی در چهارچوب قانون واردات 

کالاها بکار گرفته شده که قدم بسیار مثبتی است.
رئیس دوره سوم کانون صرافان با بیان اینکه برخی از مردم از چند سال 
ثبت نام  آنها  پلتفرم های  در  و  شدند  دیجیتال  ارزهای  بازار  وارد  گذشته 
تکلیف  تعیین  درباره  قانون  خلأ  دوره  شدن  طولانی  با  گفت:  کردند 
غیرقانونی  و  غیررسمی  فضای  در  که  مردمی  هدایت  دیجیتال،  ارزهای 
در بازار ارزهای دیجیتال سرمایه گذاری کردند به سمت فضای رسمی و 

قانونی بسیار سخت شده است.
سلطانی زاده با اشاره به موافقت بانک مرکزی درباره استفاده از مرزارزها 
برای واردات کالاهایی که در سامانه نیما ثبت شدند، گفت: هر چند که 
این یک قدم مثبت در حوزه رمزارزها است اما همچنان معاملات و خرید 
و فروش ارزهای دیجیتال غیرقانونی است و مردم در فضای غیررسمی 

نسبت به معاملات ارزهای دیجیتال اقدام می کنند.
وی با تاکید بر اینکه در این باره از چند سال گذشته با بانک مرکزی 
بجهت جلسات متعددی داشته گفت: پیشنهاد های بسیار کاربردی خوبی 
مرکزی  بانک  صاحب نظر  افراد  از  متشکل  تخصصی  کارگروه های  در 

درباره ارزهای دیجیتال به بانک مرکزی ارائه شده است.
به  دیجیتال  ارزهای  باشیم که  داشته  توجه  باید  تاکید کرد:  سلطانی زاده 
جهت سرعت بالا، هزینه پایین و غیرقابل رصد بودن مزایای بسیار زیادی 
بسیار کارگشا  این زمینه  دارند و می توانند در  برای دور زدن تحریم ها 

باشند.
عضو شورای عالی کانون صرافان با بیان اینکه البته وسواس قانون گذار 
ارزهای  ابعاد  بودن  ناشناخته  دلیل  به  قوانین حوزه رمزارزها  برای وضع 
دیجیتال قابل درک است گفت:  نهاد قانون گذار از توانمندی صرافی های 
ارزی  فعالیت های  تمام  انجام  توانایی در  بانک مرکزی  نظر  مجاز تحت 

را دارند و می توانند به صورت قانونی وارد معاملات ارزهای دیجیتال 
شوند. البته به دلیل اینکه در چند سال گذشته معاملات رمزارزها غیرقانونی 
بوده صرافی های مجاز به سمت توسعه و ارائه پلتفرم مشخص در این رابطه 

نرفتند.
سلطانی زاده با اشاره به کاهش ریسک معاملات ارزی با ورود صرافی های 
مجاز به معاملات ارزهای دیجیتال اظهار داشت: اگر قوانین مشخصی برای 
معاملات رمزارزها تعیین و تدوین شود به جای اینکه تعداد محدودی فعال 
غیرمجاز نقل و انتقالات رمزارزها را انجام دهد چند صد صرافی با حجم 

پایین تر و ریسک کمتر این تبادلات را به اجرا می رسانند.
وی با اشاره به توقف فعالیت صرافی ترکیه ای با دو میلیارد دلار دارایی 
در چند روز گذشته، اظهار داشت: می دانیم که متأسفانه با توجه به اینکه 
دارند و  ترکیه  با کشور  تجارت گسترده ای  زیادی و  تبادلات  ایرانی ها 
خرید ملک توسط ایرانی ها در این کشور، مطمئناً این دغدغه وجود دارد 
بخش نامشخص از این دو میلیارد دلار  متعلق به معامله گران ایرانی ها 

بوده است البته آمار و ارقام رسمی در این باره نداریم.
تاکید  کشور  در  غیرمجاز  صرافی های  به  اشاره  با  همچنین  سلطانی زاده 
کرد:  چیزی تحت عنوان صرافی غیرمجاز نداریم بلکه معامله گران ارزی 
غیرمجاز در این حوزه  فعالیت دارند و از آنجایی که در دوره تحریم ها 
قرار داریم یا بحث قاچاق کالا هنوز برای بسیاری جذابیت دارد، عده ای 
برای خرید و فروش به صرافی های مجاز مراجعه نمی کنند. از این رو بازار 
سیاه و غیررسمی توسط معامله گران غیرمجاز ارز ایجاد شده که در فضای 

مجازی گسترده تر شده اند.
وی ادامه داد: کانون صرافان نزدیک به 1000 معامله گر ارزی غیرمجاز 
را با رصد فضای مجازی به نهادهای ذی ربط معرفی کرده تا برخورد طبق 
قانون صورت بگیرد اما شاهد آن هستیم که همین افراد دوباره با تغییر 

ماهیت به معاملات غیرمجاز برمی گردند.
ارزی  گران  معامله  با  برخورد  راه های  از  یکی  کرد:  تاکید  سلطانی زاده 

غیرمجاز ایجاد جذابیت و رقابت صحیح در فضای رسمی است.
سمت  به  افراد  می شود  باعث  که  موضوعاتی  از  یکی  داد:  ادامه  وی 
امروز  به  تا  متأسفانه  و  است  مالیات  بحث  بروند  غیرمجاز  معامله گران 
نمی دانیم چه سقفی از معاملات ارز مشمول مالیات می شود و از آنجای 
یک عده ای نگران مالیات هستند به سمت معامله گران غیرمجاز رفته اند 
به مقدار پنج هزار دلار و کمتر  ارز  در حالی که قطعاً خرید و فروش 
مشمول مالیات نمی شود. از این رو درخواست ما این است که مقررات 

مالیاتی درباره خرید و فروش ارز شفاف شود.

عضو شورای عالی کانون صرافان:

ازبینرفتنسرمایهایرانیهابافرارصرافمعروفترکیهای

۱۰۰۰معاملهگرارزیغیرمجازرابهمراجعقانونیمعرفیکردیم

همراه با تحلیل خبر

سخنگوی دولت با اشاره به موضوع سرقت فایل صوتی مصاحبه وزیر 
از  پس  مسئول  نهادهای  موضوع  این  درخصوص  کرد:  اظهار  خارجه، 
دستور رئیس جمهور پیگیر بوده و هنوز گزارشی از این پیگیری ها داده 

نشده است.
هفتگی  خبری  نشست  ابتدای  در  دولت  سخنگوی  ایسنا،  گزارش  به 
حضرت  شهادت  تسلیت  با  شد،  برگزار  مکتوب  صورت  به  که  خود 
امیرالمؤمنین علی )ع(، ایشان را الگوی اخلاقی و انسانی و نماد عدالت 
و حریت دانست و اظهار کرد: در این شب های قدر ضمن طلب عفو 
و بخشش برای خود و همه انسان ها از خدای بزرگ، خیر و برکت در 

دوجهان را برای همه هموطنان مان مسألت می کنم.
وی در پاسخ به پرسش ایسنا مبنی بر اینکه آیا عامل یا عاملین سرقت و 
انتشار فایل صوتی مصاحبه محمدجواد ظریف شناسایی شدند و اینکه آن 
پرونده در چه مرحله ای قرار دارد، اظهار کرد: آقای دکتر آشنا خودشان 
استعفا دادند. درخصوص این موضوع نیز نهادهای مسئول پس از دستور 

رئیس جمهور پیگیر بوده و هنوز گزارشی از این پیگیری ها داده نشده 
است. مسئولان ذیربط به موقع در این زمینه اطلاع رسانی خواهند کرد.

سخنگوی دولت با بیان اینکه هزار نفر از اعضای فعلی شورای اسلامی 
شهرها توسط هیئت نظارت رد صلاحیت شده اند، گفت: به عنوان مثال 
در کلان شهر تهران بیش از ۸0 درصد و در شهرهایی مثل رشت، کرج و 
سمنان نیز بیش از ۸0 درصد رد صلاحیت داشته ایم. نکته جالب این است 
که ۳۷۴۶ نفر از رد صلاحیت شدگان در هیچ یک از مراجع چهارگانه 

سابقه ای نداشته اند، با این حال در هیئت نظارت رد صلاحیت شده اند.
وی افزود: بنا بر گزارش های وارده تعداد ۲1 شهر به دلیل رد صلاحیت 
گسترده داوطلبان حدنصاب لازم را برای برگزاری انتخابات و تشکیل 

شورا از دست داده و بیش از ۵0 شهر دیگر نیز در معرض عدم حد 
نصاب هستند.

دولت  از جلسات  یکی  در  موضوع ردصلاحیت ها  اینکه  بیان  با  ربیعی 
نوع  این  نتایج  می رسد  نظر  به  کرد:  اظهار  گرفت،  قرار  بحث  مورد 
ردصلاحیت های گسترده موجب کاهش مشارکت مردم و پایین آمدن 
انگیزه انتخاباتی شود. استنادات و دلایل ردصلاحیت ها در مورد این حجم 
تعمیم داده شود،  به کل جامعه  نمونه آماری  به عنوان  افراد چنانچه  از 

نتیجه نگران کننده ای خواهد داشت.
با  رایزنی  حال  در  کشور  وزارت  اینکه  بر  تاکید  با  دولت  سخنگوی 
توجه  با  امیدواریم  داد:  ادامه  است،  زمینه  این  در  مجلس  ارشد  مدیران 
تاکید  انتخابات  در  مشارکت  افزایش  بر  همواره  رهبری  که  اینکه  به 
هیئت  عملکرد  درخصوص  مجلس  رئیسه  هیئت  و  ریاست  کرده اند، 
دیدگاه های  همه  حضور  که  رقابتی  انتخابات  تا  کنند  تدبیری  نظارت 

سیاسی در آن وجود داشته باشد، برگزار شود.

صفحه2

شورای رقابت قیمت 

خودرو را افزایش داد 
حدود 9 درصد افزایش قیمت

ربیعی:


